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Újra látogatható az egykori Majális Park. A 24 órás
portaszolgálattal működő helyszín családoknak,
baráti köröknek kiváló lehetőséget biztosít a 
szabadidő eltöltéséhez. 



„Még tart a majális a munka ünnepén Drótos-
tetőn, s a vezetők még nyugtatják az embereket, 
de az arcok gondterheltek…” – tűnődve szemléljük 
Benkő Imre fotós, az autonóm riport műfajának 
egyik legjelentősebb magyar képviselőjének 
1989-es felvételét. A Drótos-tető sorsa az Ózdi 
Kohászati Üzemek megszűnésével, úgy tűnt 
végleg megpecsételődni látszott. Ma az egykori 
Majális Park területe újra látogatható, családoknak, 
baráti köröknek szabadidő eltöltéséhez kiváló, 
24 órás portaszolgálattal működő helyszínt biztosít.

Drótos-tetőhöz fűződő emléke-
ket az ózdi majálisok történetével 
elevenítjük fel Döbör Istvánné, 

a Lajos Árpád Honismereti Kör vezetője, 
illetve ifj. Vass Tibor helytörténész 
társaságában. A forrásanyagok közül 
előkerülnek további fényképek, valamint 
az édesapjuk, id. Vass Tibor által vezetett 
„Krónika” és „Eseménynaptár” számos 
anyaga, amelyek részben az Ózdi 
Vasas című lap korábbi számain 
alapulnak. Ezekből kiderül, hogy 
1908-ból már van írásos emlék az 
akkori Mogyorósvölgyben rendezett 
majálisról, míg tíz évvel később, az 
első világháború végén ünnepi 
nagygyűlésről, tüntetésről és közel 
négyezer fős ünneplésről számoltak 
be a korabeli hírek. A baloldal és a 
Vasasszakszervezet helyi csoportjának 
erősödése nyomán a munkásság 
felemelte szavát a rossz körülmények 
miatt, ám a volt gyári garázs mögötti 
egykori labdarúgópályától a mai 
Munkás úton, majd – direkt módon – 
tüntetőleg a Tisztisoron és a volt 
Erzsébet-ligeten át végig fegyelme-
zetten vonult fel Ózd-Falu térségében 
egészen a Mogyorósvölgyig. 
Az 1920-as évek politikai változásai 
nyomán háttérbe szorult kezdemé-
nyezések a Horthy-kor után, az 
1950-es években éledtek újjá: a május 
1-jei felvonulások a Vasútállomás – 

Akácos út – Gyár út vonalon, a 
Munkás úton oszlottak szét, az ünneplés 
pedig már kisebb csoportokban történt. 

1960 után az „útvonal” megfordult: a 
Sóhajok Hídja melletti egykori helyközi 
buszállomás és a szemközti vasútál-
lomástól haladva gyárrészlegenkénti 
majálisozó helyek alakultak ki, így a 
Durvahengermű dolgozói a 
Karu végén található Hideg-
kúton, a Közlekedési Osztályé 
Járdánháza mellett (Gyepes) és 
a Hangonyi-tónál, további 
részlegek a Csontalma-völgyben, 
míg az Igazgatóságok a Stadi-
onban ünnepeltek.
A számos programnak (pl.: 
tornabemutatók) helyet adó 
utóbbi területen, a nosztalgia 
szintjén még mindig elevenen 
élő „sör-virsli-bambi” hármast 

a dolgozók részére biztosított jegyre 
árusították a Kék Acél, a Zöldfa, vagy 
éppen a Páva vendéglők standjainál. 

1963. november 7-én átadták a 
TV-átjátszó tornyot, amely a 
Bolyai Farkas és a Budai Nagy 
Antal utakról volt megközelít-
hető a következő esztendőben 
történt útkövezés révén. 
Miközben a Vörös Hadsereg 
(ma Vasvár) út – Zrínyi út – 
Árpád vezér út vonalon haladók 
zöme a volt ÉM Szállónál felállí-
tott díszes tribünnél találkoz-
hatott a pártvezetőkkel, s az 

Igazgatósággal a Stadionban ünnepelt, 
az Acélmű és a Nagyolvasztó dolgozói 
a Drótos-tetőn ekkor már bográcsozó 
helyeket alakítottak ki és ezzel 
kezdetét vette a terület kiépítése is. 

A DRÓTOS-TETŐA DRÓTOS-TETŐ
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ÚJRA LÁTOGATHATÓ 

Kohásznap, 1985 (a mikrofonnál Kovács Ferenc VSZB titkár, 
jobbra Pethes András ÓKÜ igazgató)

Benkő Imre felvétele, 1989
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Az 1970-es években az ÓKÜ vállalat-
vezetése Paplitzky Pál, a Vállalati 
Szakszervezeti Bizottság titkár-
ság-vezetője és Bikki János munkatárs 
javaslatára – egyfajta összhangte-
remtési céllal – további fejlesztéseket 
határozott el, ezáltal pedig minden 
gyáregység kapott egy-egy kis területet 
kis épületekkel, esőbeállókkal, közösségi 
helyiségekkel és társalgókkal. Kiépült 
az elektromos ellátás, a vízvezetékekkel 
pedig kézmosó-helyeket is létrehoztak, 
az ünneplőket pedig buszok szállították 
az állomástól. A korabeli felvételeken 
is látható tribün a beszédeken kívül 
fontos szerepet kapott: a kitüntetéseket 
(pl. „Kiváló dolgozó” cím) is itt adták át. 
Az 1980-as évek elején nevet kapó 
Majális Parkban egyéb rendezvényeket 
(pl.: Kohász Nap) is tartottak és úgy 
tűnt, hogy a kulturális programoknak 
végleg helyszínt tud biztosítani. 
Nem így történt: az üzemrészek 
felszámolásával a terület gyors 
pusztulásnak indult.

– „A választások után már foglalkoz-
tatott egy kellemes családi pihenőhely 
kialakítása a városban, a régi hagyo-
mányokra alapozva. Az egyeztetések 
során a Drótos-tető elhanyagoltsága, 
akkori szomorú, megközelíthetetlen 
állapota indikálta, hogy ott valósuljon 
meg a fejlesztés” – nyilatkozta Ózd 
polgármestere a Visszhangnak. 
Habár Janiczak Dávidnak mindössze 
egy, az általános iskola első osztályában 
ott szervezett vetélkedő a legfőbb 
egyéni emléke, sokkal nagyobb 
szerepet játszott a későbbi döntés-
ben a város lakóinak személyes kötő-
dése a helyhez, így a tervet környeze-
tében is mindenki támogatta. 
2015 márciusában végül a korábbi 

Startprogram Iroda közfoglalkoztatott 
dolgozói, akkor még Venczelné 
Ferenczi Judit irányításával hozzá-
kezdtek a munkálatokhoz, több 
hektáron kiirtották a bozótost, 
egyfajta arborétum kialakításának 
tervét követve növényeket telepítettek, 
majd 2016-2017 folyamán rönkből 
készült kerti bútorokat helyeztek ki 
sziklakertekkel, padokkal, asztalokkal, 
fajátszótéri elemekkel és szalon-
nasütő részekkel. Az elbontott régi 
épületek alapját is hasznosítani 
tudták: itt kisebb pihenőket alakítottak 
ki főként virágokkal. Az ÓVI saját 
forrásából biztosította továbbá az 
igénybe vehető száraz tűzifát, de 
merült fel egyéb költség (pl.: üzemanyag) 
is a bejárás, locsolás és egyéb munkálatok 
elvégzése kapcsán.

A területen számos fafajta található; 
a teljesség igénye nélkül éger, 
gyertyán, nyír, platán, pusztaszil, 
aranyeső, császárfa, fehér eperfa, 

japánakác, páfrányfenyő, szelídgesz-
tenye, törökmogyoró, tulipánfa, vagy 
éppen a kőrisnek 5, a juharnak 6, 
a hársnak 3, a tölgynek 4, a berkenyének 
5, a fenyőnek 2 alfaja. A díszfák (pl.: 
díszalma, díszkörte, díszcseresznye, 
díszgalagonya, vérszilva) mellett – 
Léman Béla erdészeti részlegvezető 
és lánya, Ildikó tervei szerint – a 
„gyógynövény-csigának” nevezett 
részen már többféle fűszer- és 
gyógynövény (pl.: bazsalikom, kakukkfű, 
citromfű, szurokfű) is megtekinthető. 
A március óta látogatható pihenőhelyen 
áramvételezési lehetőség és ivóvíz 
nincs, jelenleg IBC tartályokból tudják 
megoldani akár a locsolást, akár a 
kézmosáshoz történő víz vételezését. 

A tervek szerint a terület további 
fejlesztése várható: esőbeállók és 
fedett részek építésén túl gyerekeknek 
egy úgynevezett „energiafűz-
labirintust” szeretnének létrehozni 
igazi sajátosságként. 

– „Családokat, kisebb óvodás és 
iskolás csoportokat, turistákat, 
egyéni látogatókat egyaránt várunk, 
hiszen csodálatos innen a kilátás 
például a Várhegyre, vagy magára a 
városra, a természeti környezet pedig 
gyönyörű” – nyilatkozta Kupai Dávid, 
a Startprogram Iroda mostani vezetője. 
A látogatók saját vendégkönyvben 
oszthatják meg véleményüket és egy 
részük élt is eddig ezzel a lehetőség-
gel: volt, aki saját gyermekkorának 
emlékeit idézte itt fel, míg más a jó 
levegőt és természeti szépségeket 
dicsérte. Gondolataik további ötleteket, 
javaslatokat adhatnak ahhoz, hogy „a 
Drótos” ismét közösségi hellyé 
válhasson minden ózdi számára.
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– Amióta polgármester lett megválto-
zott az élete. Ezt mutatja ez az otthon is. 
A belvárosból kiköltözött ebbe a 
nyugodt, természettel teli környezetbe.
– Sok minden megváltozott. Édes-
apámmal laktam a Vasvár úton. 
Egy földszinti lakásban volt egy utcafrontos, 
zajos szobám. Több nyugalomra, olyan 
körülményekre van szükségem,amelyek 
között még itthon is tudok dolgozni. 
Több hónapos keresés után, egy 
elhanyagolt telken egy háromszobás, 
70 négyzetméteres kis házikót találtam, 
nem a legjobb állapotban. A környezet, a 
nyugalom viszont megfogott. Részletre 
megvásároltam, azóta ezt a házat 
újítgatom. Édesapám nagyon sokat 
segít, hiszen ő kőműves. Így sok feladatot 
együtt, és némelyet más szakember 
bevonásával oldunk meg, s ahogyan 
látszik, a ház még most sincs kész. 
Kívül is, belül is folyamatosan dolgozunk 
rajta és gyűjtögetem a pénzt, hogy a 
berendezési tárgyakat meg tudjam 
majd vásárolni. Ez a nyugalom azonban 
megfizetheteten. Tavaly augusztusban 
költöztem ki ide, akkor még csak 
betonaljzat volt mindenhol és üresek 
voltak a helyiségek. Egyedül a fürdőszoba 
állt akkor készen, a hálószobában 
kölcsön ágyon alszok azóta is, átöltözni 
és enni még édesapámhoz jártam. 

– Nyilvánvalóan a váltáshoz kellett egy 
ilyen állás is, amiből mindez finanszí-
rozható. Jó ízlésről árulkodik ez az 

otthon, de ha a méretét nézzük azért 
nem egy palota, pedig ezt is hallani.
– Hallottam már én is, hogy gazdag 
negyedbe költöztem és kacsalábon forgó 
palotában élek. Erre azonban a méretei is 
rácáfolnak. Ennek ellenére a házamban 
két szoba van: egy tágas nappali, egy 
hálószoba, egy konyha és egy fürdőszoba. 
Ez az én igényeimet maximálisan kielégíti. 
Gazdag negyednek nyomát sem látom 
itt, teljesen átlagos a szomszédságom.

Igen, kellett a változáshoz a magasabb fizetés. 
Az a magyar valóság szomorúsága, hogy 
korábban a kevéssel több, mint százezer 
forintnyi keresetemből nem nagyon 
tudtam elképzelni, hogy – még ha 
részletre is – egy négymillió forintos 
házat megvásároljak. Pedig ez egy átlag 
ház ár Ózdon, amitől javában csak drágábbat 
lehet találni. A polgármesteri fizetés már 
lehetővé teszi, hogy az ember elkezdje az 
életét. Mindenkinek minimum így kellene 

keresnie, hiszen még egy városvezető 
bére is alacsony a nyugati bérekhez 
viszonyítva, a dolgozói bér viszont, a 
normális  megélhetéséhez sem elegendő.
Elengedhetetlen, hogy megfelelő béreket 
kapjanak az emberek, hogy felzárkózzanak 
a nyugat-európai szinthez, ami az árak 
tekintetében már megtörtént, a bérek 
szempontjából viszont nem. Ezért a Jobbik 
európai béruniós kezdeményezéssel élt, 
amihez már hét tagállam csatlakozott. 

Az lenne a minimum, hogy mindenki el 
tudja kezdeni az életét egy saját 
lakással, egy saját autóval. Azért az 
előző rendszerben ez sikerült is,
rengetegen építkeztek, akkor „nőtt ki a 
földből” városunk. Az építkezés ma 
leginkább csak egy álom, s én is csak 
harminc évesen tudtam kirepülni a 
családi fészekből, egy régi házba.
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SZERELEMRŐL, HIVATÁSRÓL, 

MINDENNAPOKRÓL JANICZAK DÁVIDDAL

Egy napfényes tavaszi hétvégén autóba ültem és Uraj felé 
vettem az irányt. Ekkorra kaptam időpontot ugyanis Ózd 
polgármesterétől, aki kivételesen nem hivatalában, hanem 
otthonában fogadott. Kapóra jött a lehetőség, hiszen 
tudtam, hogy ebben a közegben oldottabban tudunk 
beszélgetni, olyan dolgokról is, amelyekről eddig nem volt 
lehetőségünk. Az elmúlt két és fél évről, a „palotáról”, a 
szerelemről, személyiségének fejlődéséről. 
A cím alapján könnyen odataláltam, s már a ház előtt várt 
Janiczak Dávid. Papucsban, házi öltözetben. Szívélyesen 
üdvözölt, majd boldogan mutatta meg életterét.
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– A kivitelezés költségein lehet spórolni 
úgy, ha sok mindent magánerőből 
sikerül megvalósítani. Talán a saját 
ízlést is könnyebb belevinni az 
építménybe, s még a minőséget is.
Az alapanyagot azonban be kell szerezni.
– Igen, ez egy régies, rusztikus stílusú 
ház. Vannak benne bontott téglák, gerendák, 
amik az udvaron található pajta elbontásából 
származnak, kicseréltem a nyílászárókat 
hőszigetelt fa ablakokra, de azok 
például külföldön bontott nyílászárók. 
Ezek sokkal olcsóbbak voltak és nem 
látszik rajtuk egy csiszolás-festés után, 
hogy nem újak.

– Egyedül él itt, a természet kötényé-
ben, vagyis ez így nem teljesen igaz. 
Amikor kiszálltam az autómból két 
kiskutya is fogadott. Ők is régi álmok?
– Igen. Gyerekkoromtól szerettem volna 
németjuhász kutyát. Most kettő is boldogít. 
Két kislány, annyira már nem is kicsik, hat 
hónaposak. Decemberben költöztek 
hozzám, itt élnek kint a portán. 
Őrzik, védik a házat. Egy kicsit még 
habókosak, sokat kell velük játszani, de 
nagyon okosak. Sokat jelentenek nekem, 
rájuk hétvégén, este, vagy jó időben éjszaka 
van időm. Olyankor kimegyek hozzájuk, én 
gyönyörködöm az éjszakai csillagos égboltban, 
élvezem a csendet, ők pedig a simogatást. 

– Van már jó állás, van már családi ház, 
de mi a helyzet a szerelemmel? 
– A szerelem... hmm… igen. A szerelmem 
most Ózd és a hivatásom. De nyilván 
értem a kérdést. Függetlenül attól, hogy 
fiatal vagyok, nagyon nehéz a helyzet, 
hiszen ha szívvel-lélekkel végzi az ember 
az Isten és a lakosság által megadott 
hivatást, akkor magánéletre nem igazán 
jut idő. Egy párkapcsolatban a partner 

jogosan várná el, hogy ő legyen első 
helyen, nálam pedig ez nem tud most 
működni, hiszen mindenek fölé helyezem 
a hivatásomat, a munkámat. Szeretném, 
hogy valaki az életemben megkapja a 
neki járó figyelmet, de most ez még nem 
kivitelezhető. Azért is sajnálom ezt a 
helyzetet, mert gyermeket már nagyon 
szeretnék. Nő nélkül viszont nincs család, 
úgyhogy ebben el vagyok maradva a saját 
elvárásaimtól, vágyamtól, de ahogy a 
Jóisten kiszabta az ember sorsát, az úgy 
fog majd alakulni. Bár megszoktam az 
egyedüllétet, mindig lefoglalom magam, 
nincs soha egy unalmas percem sem, de 
azért néha jólesne, ha valaki várna 
otthon. Egyedül sokszor azt sem tudom 
hova kapjak: a kutyáknak adjak enni, 

takarítsak, bevásároljak, vagy folytassam 
a munkát a számítógépnél… Tehát egy 
oldalról nehéz egyedül, de ugyanakkor 
építi a jellemet is. Ha majd jön valaki, aki 
ezt el tudja viselni és kialakul a kölcsönös 
vonzalom, akkor talán lesz társam is. 

– A közvetlen környezete mit szól ahhoz, 
hogy ideköltözött a Polgármester? 
Idejövet én is láttam a 30-as forgalomkor-

látozó táblát, amiről írtak. Ez azért van, 
hogy ne zavarja a forgalom az Ön nyugalmát?
– Ezt olvastam én is, egy lokális lapban. 
Még akkor megkérdeztem Tartó Lajos 
képviselő urat, hogy mikor lett kitéve ide 
a 30-as tábla. Ő elmondta, hogy 
2002-ben, amikor az útfelújítás megtörtént, 
az úttest állagának megóvása érdekében 
helyezték ki. Én akkor 15 éves voltam. 
Úgyhogy ez is egy ferdítés, egy rosszin-
dulatú sejtetés volt abban a lapban, 
hiszen talán még Képviselő Úr sem 
sejtette akkor, hogy a 15 éves fiúból 
polgármester lesz és itt fog élni. 
Ma már itt élek és jó kapcsolatot ápolok a 
szomszédokkal. Csak ajánlani tudom ezt 
a városrészt, van több eladó ingatlan, 
nem magas áron. Érdemes ideköltözni, 
mert az ember megtalálja a nyugalmát és 
a lelki békéjét is.

– Eltelt két és fél év a választások óta, 
hol tart most a város? Jobb helyzetben 
van, mint a váltáskor?
– Maga a város jobb helyzetben van, 
azonban mivel az ország nincsen jobban, 
az emberek külföldre vándorlása, a 
menekülés, ami tapasztalható országos 
szinten, kihatással van Ózdra is. Elmennek 
a szakemberek, elmennek, akikkel lehetne 
építeni ezt a várost, hiszen nem kapnak 
megfelelő bérezést. Ebből a szempontból 
nagyon rosszul állunk. Viszont ez nem az 
önkormányzat hatásköre, ezért is fontos az, 
hogy kormányváltás történjen, és orszá-
gosan előkészíthessük a fészket, és haza 
tudjanak jönni egy megfelelő, új gazdasági 
helyzetbe azok a szakemberek és fiatalok, 
akik mostanra elhagyták az országot.
Más oldalról viszont sokkal jobb 
helyzetben vagyunk, hiszen van 
a városnak egy új jövőképe, például a 
most induló felsőoktatási intézmé-
nyünkkel. A fiataloknak már lesz 
lehetőségük arra, hogy itt maradjanak, 
és van is rá érdeklődés. Létrehoztuk az 
ózdi életpálya-modellt, amellyel 
támogatásban részesülnek a születendő 
gyermekek, jelentős támogatást 
kapnak havi szinten a jól tanuló diákok. 
Támogatjuk a családalapításon kívül a 
lakhatás feltételeit is, hiszen egyrészt, 
aki építkezni akar, annak szinte jelképes 
összegért adunk építési területet, 



másrészt pedig önkormányzati bérlakáshoz 
juthatnak ingyen azok, akik a szükséges 
feltételeknek megfelelnek. Ezen kívül 
hamarosan épül a börtön, ami 250 főnek 
biztosít hosszú távon megélhetést. 
A mindennapi boldogulásban nagyon 
fontos a rendszeres, személyes kommu-
nikáció is, aminek kapcsán bármilyen 
ügyes-bajos dolgukkal hozzánk fordul-
hatnak a város lakosai. Ezeket meg is 
oldjuk. Előttünk elképzelhetetlen volt, 
hogy jeleztek valamilyen problémát a 
közösségi oldalon, és azt másnap megoldásra 
került volna. Az összes városi intézményünk 
és cégünk fent van a Facebookon, lehet 
hozzájuk közvetlenül fordulni. Én is 
igyekszem minél több időt kint tölteni az 
emberek között. Fogadóórákat tartok és 
szinte 24 órában elérhető vagyok online, 
aminek köszönhetően napi szinten is 
nagyon sok problémát meg tudunk 
oldani. Sajnos nem tudunk már mindenben 
segíteni, mert az önkormányzattól több 
hatáskört is elvettek, kevesebb dologba 
van beleszólásunk. Azonban így is sokaknak 
meg tudjuk oldani a gondjait. 

– Ózd működtetése mennyire jelent 
nehéz feladatot? Kezdettől fogva azt 
hangoztatja, hogy félre kell tenni a 
pártpolitikát és a város érdekében kell 
dolgozni. Megy ez, mit bizonyít az 
elmúlt két és fél év?
– Nehéz dolog ez, ami a mi oldalunkról 
megy, tehát nálunk egyáltalán nem 
számít az, hogy ki milyen politikai beállí-
tottságú. Erre van is példa az intézmény-, 
és cégrendszerben, így baloldali szakember 
is lehet önkormányzati cég vezetője. 
Ózdon tehát mi nem teszünk ilyen 
szinten különbséget emberek között. 
Azonban a Fidesz-KDNP nem így cselekszik. 
Egyrészt nem tudtak beletörődni abba, 
hogy elvesztették 2014-ben a helyhatósági 
választásokat, másrészt pedig attól a 
naptól kezdve erősen kampányolnak. 
Kevésbé látom azt, hogy a városért 
dolgoznának és félretennék a pártpolitikát. 
Ez sokszor nagy nehézséget okoz. 
Volt már pár olyan téma, amikor az 
országgyűlési képviselő úrral váltogattuk 
egymást a tévéstúdióban, és úgy 
vitatkoztunk. Sajnos ő nem hajlandó 
velem egy asztalhoz leülni, hogy 
nyilvánosan átbeszéljük a vitás kérdéseket. 

– Mint ember változott-e a két és fél évvel 
ezelőtti Janiczak Dávidhoz képest? 
Ha valakit úgy visznek a vállukon a válasz-
tói, mint egy királyt, akkor esetleg 
gondolhatja azt, hogy ő a „király”.
– Szerintem sokat változtam, bár 
nem ilyen szempontból. Akkor lenne 
probléma, ha nem változtam volna.
Egy város vezetéséhez ugyanis fel kell nőni. 
27 évesen egy olyan kemény hivatást 
kaptam, amire nem lehet felkészülni, más 
képességeket kíván, mint bármely 
munkakör, és ezt sehol sem tanítják. 
Egyrészt keményebbnek kell lennem, 
hiszen rengeteg embert várja a döntésemet, 
a válaszaimat. Továbbra is mindenki 
Dávidja vagyok, hiszen nagyon fontos az, 
hogy szoros és szeretetteljes kapcsolatom 
legyen a lakossággal. Bent a hivatalban 
azonban ezt el kell engednem, mert arra 
kell koncentrálnom, hogy gyorsan, precízen 
és tisztességesen menjen a munka. 
Ezentúl nagyon sok magabiztosságot és 
türelmet tanultam, megerősödött a 
lelkem, hiszen a támadásokat is bírni kell. 
Két és fél, három évvel ezelőtt egy olyan 
támadást, amit most hetente kapok, 
depresszió közeli állapotban éltem 
volna meg. Manapság ez már szinte 
meg sem kottyan.

– És a választásig 
hátralévő időszakban 
miben változna még? 
Egyáltalán milyennek 
szeretné látni a 
várost akkor, azaz 
egy vagy két év 
múlva?
– A feladatok és a 
bennünket körülvevő 
helyzet, környezet, 
folyamatosan változik, 
ezek minden egyes 

embert formálódásra sarkallnak, hogy 
megfeleljenek az új kihívásoknak. 
Ezeknek szeretnék én is megfelelni, a 
jövőben Az ózdiakat jó lenne boldogabbnak, 
bizakodóbbnak látni, szeretném, ha az 
emberek türelmesebbek, jobb indulatúak 
lennének egymással, és meglátnák a 
szépet, az apró, kicsi dolgokat, amik 
táplálhatják bennünk a vidámságot. 
 A városban pedig, addigra bízunk benne, 
felépül a börtön, lesz mindenkinél 
szennyvízcsatorna, aki várja – én is 
várom itthon– , és addigra már a harmadik 
évfolyam kezdi majd meg tanulmányait 
az ózdi felsőoktatásban.

Az a kevéssel több, mint egy óra, amit 
ebben a stílusos, hangulatos, s már most 
otthonos házban eltöltöttem, gyorsan 
elszaladt. De figyelve a Polgármester 
mondandójára, indulnom is kellett, hiszen 
nem akartam elvenni tőle a feltöltődésre, a 
kikapcsolódásra, az ötletelésre szánt időt. 
Búcsúztam hát Dávidtól és a két hölgytől, 
mármint a kutyáktól, és a zajosabb, de 
azért szép belváros felé vettem az irányt.

Bukovinszky Zsolt
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Minden kislány habos, virágos, rózsaszín 
álmokat dédelget magában: „csipkerózsika- 
ruhában”, csupa fodor szoknyában képzeli el 
magát, ahogyan a herceg a fehér lovon 
megérkezik, és megmenti a gonosz sárkánytól. 
És mindenki csupa mosoly, és virágos a rét, 
és szivárvány fénylik a kék égen.
Egészen tíz éves koráig. Akkor valahogyan, 
valamiért megbomlik az egyensúly ebben az 
álomvilágban, és az angyalarcú kislányokból 
szépen lassan előbújik a pici sárkány. 
Aztán kinek-kinek a vérmérséklete – no meg 
az anyai minta – dönti majd el felnőtt korára, 
hogy hercegnő marad-e, vagy átváltozik 
tűzokádóvá. De egyvalami megmarad: 
mindenképpen nő lesz belőle, akár tud 
nokedlit szaggatni, akár nem. 

Nehéz a női lélek, ebben egyet értek az 
erősebbik nem képviselőivel, de a női élet 
még nehezebb. A felnőttkorba lépve egyre 
több szerepben kell megfelelnie a cseperedő 
hercegnőknek, (akik ekkor már javában 

sárkányok is). Először nőként, majd nőként és 
munkatársként, majd nőként – munkatárs-
ként és feleségként, majd nőként – munka-
társként – feleségként és anyaként. Ez pedig 
egy kettős, hármas, majd négyes szereposz-
tás. És mind a négyben igen magasak az 
elvárások. 

A nők pedig – olykor tűsarkúban, olykor 
strandpapucsban – galoppoznak az elvárá-
sok között, mosolyogva. Majd összeszorított 
szájjal. Majd gondoktól barázdált homlokkal. 
Majd ökölbe szorított kézzel. Végül unott, 
fásult tekintettel. Mert az elvárások egyre 
hülyébbek: már nemcsak a nokedli szaggatásról 
szólnak. Már autószerelési kisokos, fociklubok 
névsorai, logisztikai tervek, gazdasági és 
marketing ismeretek, és minimum egy 
pszichológusi diploma is dukál a női fejekbe. 
Hogy ne nézzen rá az autószerelő úgy, mintha 
ősembert látna, ha elviszi a kocsit a szervizbe.
Hogy értelmesen tudjon hallgatni, ha a 
kedvese éppen a tegnap esti focimeccset 

elemezné reggeli közben. Hogy a lehető 
legrövidebb úton, és időben szállítsa le az 
összes gyereket a bölcsibe, az oviba, az 
iskolába. Hogy a legtöbbet spórolja meg a 
családi büdzsébe, ha vásárolni indul. 
Hogy meg tudja nyugtatni élete párját egy 
nehéz munkanap után, este a vacsoránál. 
Jó esetben, hangsúlyozom, jó esetben a nő 
sikeresen helytáll szinte minden szerepében. 
Csak egyvalamit felejt el: nőnek maradni. 
De helytáll.

S amikor a mai kor estéjén fáradtan leül egy 
csendes félórára, s végigpörgeti a mai kor 
elsőszámú közösségi terét, szembetalálja 
magát az újabb férfiúi kinyilatkoztatásokkal: 
„hiába vagy jó nő, ha nem tudsz nokedlit 
szaggatni”, „autószerelési kisokos: a nők 95 
százaléka nem tudja helyesen kitölteni ezt a kvízt”... 

S mi bajunk van nekünk nőknek mindezzel? 
Hát uraim, semmi. Olyan igazi, csendes, női semmi.

De legalább mi nők, nem halunk bele egy 
37 fokos hőemelkedésbe. 

B. Zsóka
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Receptek a női lélekhez, nemcsak férfiaknak

Jobb ivóvíz
A napokban befejeződött az ivóvízhálózat 
kiépítése Ózdon. A korszerűsítés első 
szakasza még 2010-ben kezdődött a 
Svájci-Magyar Együttműködési Program 
közel másfél milliárd forintos támoga-
tásából. Az évek során a svájci frank 
árfolyama változott, ez kedvező volt a 
város számára, hiszen az árfolyamkü-
lönbségből adódóan pluszforrás is 

keletkezett, ezt használhatták fel a 
második ütem munkálatai során. 

Lakossági fórum

A munkaterületek közelében nehézke-
sebbé vált a gyalogos és járműforgalom. 
A város vezetése, a kivitelező cég 
munkatársai és a projektmenedzsment  
mindent megtettek annak érdekében, 
hogy mérsékeljék az út és járdabon-
tással járó kellemetlenségeket Ózd 
lakói számára. Áprilisban és májusban 
a Falu térségében élőket érintette a 
beruházás. A rekonstrukció megkez-
dése előtt párbeszédre hívták a 
területen élő ingatlantulajdonosokat, 
ahol tájékoztatták őket a projekt 
aktuális folyamatairól. A megbeszélésen 
akkor az érintettek többnyire az 
autóval való közlekedést és az 
udvarukra való bejutást vetették fel 
problémaként. Erre közös megegyezés 
született. Batki Zsolt az
Aqua Holding Kft. építésvezetője 

fogalmazta meg a megoldást.
– Amikor a lakók elhagyják az 
ingatlant, akkor fogjuk ezeket a 
vezetékeket lefektetni. Mire a tulajdonosok 
hazaérnek, addigra már a visszatemetett 
árokkal találkoznak, amit megszórunk 
ideiglenesen kaviccsal. Akik nem 
tudnak bejutni autóval, azoknak őrzött 
parkolóhelyet biztosítunk.

Területbejárás

A hónap első napjaiban rengeteg eső 
esett városunkban is, a csapadék 
pedig nemcsak a kivitelező cég 
munkatársainak a dolgát nehezítette 
meg, hanem a Kenderszer és Pázmány 
utcákban lakók mindennapjait is. 
Városunk polgármestere területbejárásra 
hívta a munkálatokért felelős vállalkozót, 
a projektmenedzsment vezetőjét, a 
városüzemeltetés munkatársait és a 
terület képviselőjét. Céljuk a problémás 
helyzetek megoldásának felgyorsítása volt. 
Útjuk során meghallgatták az ott élők 

gondjait és igyekeztek orvosolni 
minden felvetést. 

Minden nehézség ellenére a munkálatok 
végig a pénzügyi és műszaki 
ütemtervnek megfelelően haladtak. 
A projekt célja, hogy korszerűbb és 
megbízhatóbb hálózaton keresztül, 
jobb minőségű víz jusson el Ózd város 
lakóihoz.

NŐI LAPOZÓ –  #

A projektről bővebb információ a
www.ozd.hu honlapon található.

A projekt a Svájci-Magyar
Együttműködési Program

társfinanszírozásával valósult meg.

www.svajcihozzajarulas.hu
www.palyazat.gov.hu/svajci_hozzajarulas

TOVÁBBI INFORMÁCIÓ



– EGY APRÓCSKA LÁNY NAGY TEHETSÉGGEL
Rási zorka panna

Kicsi a bors, de erős – nagyon illik ez a közmondás Rási Zorkára is, hiszen ahol 
színpadra áll és énekel, azonnal belopja magát a hallgatóság szívébe. 12 éves 
kora ellenére, fegyelmezett és pontos, emellett még mindig érződik rajta a 
gyermeki báj, ami a reflektorfényben való létét lenyűgözővé és biztonságossá 
teszi. A színpadi mozgás jelenti számára a legnagyobb nehézséget, de a rá jellem-
ző kitartó szorgalommal azt is egyre inkább magáévá teszi. Álma a színészi pálya, 
a cél pedig a Budapesti Operettszínház…

– Pici koromtól vonz a színpad, már az óvodában 
– sőt, valamivel talán előbb is – arról álmodoztam, 
hogy ott énekelek majd. Először Szegeden, egy 
színházi táborban vált valóra ez az álmom, ahová 
korábban a nővérem is járt. Amikor én is akkora 
lettem, hogy már mehettem, az Óz a nagy 
varázslót adtuk elő, aztán jött a Szindbád, a 
Keménykalap és krumpliorr, 2016-ban pedig 
Janikovszky Évától a Kire ütött ez a gyerek? 
Szóval, a tavalyi tábor volt már a negyedik alkalom.

– Milyen ez a tábor?
– Jaci és Juci a szegedi tábor alappillérei, 
szervezői. (Janik László, aki rendező, 
színművész és a felesége, Márkus Judit, aki a 
Kassai Thália Színház művésze.) Ők voltak 
azok, akik először felfigyeltek rám, majd később 
egy produkcióban Varga Bálint zeneszerző volt 
az, aki beleszeretett a hangomba. 

– De ott vannak a gyerekek, akikkel bizonyá-
ra sikerült összebarátkozni és már többször 
találkozni.
– Igen. Az Óz a nagy varázsló és a Szindbád 
próbái alatt is kialakultak már barátságok, de a 
Keménykalap és krumpliorr ősbemutatóján, 
ahol a Szegedi Várjátékokon statiszta voltam, 
összebarátkoztam olyan gyerekekkel is, akiket 
korábban még nem ismertem. Velük azóta is 
folyamatosan tartom a kapcsolatot.

– Szeged után aztán jött az ózdi „nagyszín-
pad”, az ÓMI Zenés Színház.

– Negyedikes voltam, amikor apukámmal 
elmentünk az ÓMI Zenés Színház egyik 
meghallgatására. Amikor bekerültem a 
társulatba, eleinte nagyon lámpalázas voltam. 
Én vagyok a legfiatalabb tag, és nagyon nagy 
nehézséget jelentett az, hogy egy nagyszínpadon, 
nagyközönség előtt kellett egyszerre énekelnem 
és mozognom. 

– Pedig azért már előtte is énekeltél közön-
ség előtt, például iskolai rendezvényeken. 
– Igen, de ez teljesen más volt, főként a 
mozgás. Addig csak egy helyben álltam, és csak 
énekelnem kellett.

– Ezt a félénkséget, nehézséget hogyan 
sikerült levetkőzni? Megoldotta az idő?
– Hát az idő is, és kezdtem a dologba belemele-
gedni, egyre jobban kibontakoztam ott, és 
sokat segítettek a társulati tagok és Béri László 
rendező.

– Ehhez bizonyára nagy akaraterő kellett. 
Énekelni szerettél, de kiállni a nagyközönség 
elé? A mai napig is izgulsz?
– Ez ma már könnyebb. Az első fellépésem az 
ÓMI Zenés Színházzal az október 23-i műsor 
volt 2015-ben, akkor még nehéz volt a színpadi 
jelenlét, de jól éreztem magam, és azóta is 
mindig jól érzem magam a színpadon.

– Azt mindenki elismeri és hallja, hogy 
nagyon jól énekelsz. Nyilván ez egy adott-
ság, de van mestered is?
– Ebben az évben kezdtem el külön énekórára 
járni Boros Géza bácsihoz. Ő nagyon sokat segít 
a légzésben, hangerőben, összességében az 
énektechnikában. Nagyon sokat fejlődtem 
amióta hozzá járok, de persze az ÓMI Zenés 
Színház is hozzájárul ehhez a továbblépéshez.

–  A színpadi mozgás még mindig nehézséget okoz?
– Az idén volt először, amikor egy dalhoz 
koreográfiát kaptam. Szokatlan volt, de megta-
nultam, és már ebben is egyre bátrabb vagyok. 

– Hogy érzed magad az ÓMI Zenés Színházban?
– Nagyon kedvesen fogadtak, én vagyok a 
legfiatalabb. Szinte olyan nekem, mint egy 
második család.  

– Láttam a szülinapi gálán is, a kulisszák 
mögött, hogy édesanyád ott van veled, segít, 
amiben tud. De így van ezzel az egész család.
– Otthon, amikor gyakorolom a dalokat, mindig 
tanácsokat adnak a szüleim: mire figyeljek, és 
hogyan énekeljek. Mondják például, hogy ennél 
a résznél dühösebbnek kell lenni, vagy máshol 
kicsit lágyabbnak.

AZ ÁLMOK EGYSZER
VALÓRA VÁLNAK...
AZ ÁLMOK EGYSZER
VALÓRA VÁLNAK...

Prima Díjat kapott az ÓMI Zenés Színház

Színháztábor Szegeden
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VÍZSZINTES MEGHATÁROZÁSOK
1. Az Ózdi Teknőc Futó Club szlogenje ez a Szuvorov gondolat 
első része. 12. Megszokott, szokásos. 13. Little ..., Jan Švankma-
jer rendezte film. 14. Péter társa a naptárban. 15. Kamionmárka. 
16. Orvosi homlok. 17. Festő ... Greco. 19. Alapszín. 20. Hasé 
egyneműi. 21. Zágrábi stadion. 23. Tupoljev gépeinek jele. 25. 
Ilyen bőrű az indián. 26. A mélybe. 27. Előkelő. 29. Orosz 
kikötőváros. 31. Ken Loach 1969-es filmje. 32. Bács-Kiskun 
megyei község. 33. Mert, mivel. 36. A szlogen második része.

FÜGGŐLEGES MEGHATÁROZÁSOK
1. Nézőpontja. 2. Költő, író (József, 1811-1866). 3. Az Operaház 
tervezője. 4. Olvasni kezd! 5. Düledék. 6. Pálinka. 7. Beóciai hős. 8. 
Kétes! 9. Orosz író (Maxim). 10. Mi oroszul. 11. Ritka női név. 16. 
Alakítható anyag. 18. Küzdősport. 19. Mulat egyet. 22. Evőesz-
köz. 24. Ritka férfinév. 26. Építőjáték. 28. Becézett Ilona. 29. Mely 
személyé? 30. Hidegkuti Nándor Stadion csapata. 31. Életéveink 
száma. 33. A Microsoft lemezes operációs rendszere, az ...-DOS. 
34. Fohász centruma! 35. Lalo opera ... királya.

BEKÜLDENDŐ A SZERKESZTŐSÉG CÍMÉRE (3600 ÓZD, BRASSÓI ÚT 2., E-MAIL: INFO@OZDIMEDIA.HU), ), vagy bedobható az épület bejáratánál elhelyezett postaládá-
ba a vízszintes 1. és 36. sorok megfejtése. Beküldési határidő: június 14. (szerda). A borítékra, vagy a levelezőlapra kérjük ráírni: keresztrejtvény. A helyes megfejtést 
beküldők egyike értékes ajándékcsomagot kap. A nyeremény átvehető szerkesztőségünkben, munkanapokon 8-16 óra között. Az 1. számban megjelent rejtvény helyes 
megfejtése: Hétvölgy Fesztivál, Belga, Piramis. Nyertes: Konkoly József, Ózd

KERESZTREJTVÉNY
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– Tehát a kifejezésben segítenek. Azt, hogy 
milyen dalokat énekelsz, te választod ki?
– Igen, én. Először mindig meghallgatom a 
dalokat és választok közülük. Kezdetben 
musicallel indultam, az volt az első, amit 
énekeltem, utána a retro dalokat is kipróbáltam, 
de azóta már operettet és undergroundot 
(szerk.: kevesek által ismert) is énekeltem.

– Amit eddig énekeltél, vagy előadtál, azok 
közül mi a kedvenced, mi jelentette a legna-
gyobb feladatot?

– Kedvencem sok van, kiemelek párat. Például 
a Meghalok, ha rám nézel vagy Szedertől a 
Reggeli dal. Ez nagyon nehéz volt, de nem volt 
könnyű a Jégvarázsból a Legyen hó, meg 

Boggietől a Parfüm sem. Nehéz volt megtanulni 
az Én és a Kisöcsém című operett címadó dalát is.

– Mi a nehezebb, a dallam vagy a szöveg?
– A szöveget nehezebb megtanulni, a dallam 
beletapad a fülembe és ott is marad.

– A diáktársak büszkék rád, elismerik ezt a dolgot?
– A Bolyky Tamás Általános Iskolában voltak 
lányok, akik azt mondták, hogy nagyon 
ügyesen énekelek. Volt, aki el is sírta magát, 
amikor hallgatott. Ma már az Újváros Téri 
Általános Iskolába járok, az új barátnőim is 
tudják, hogy szeretek énekelni, kíváncsi leszek 
a véleményükre.

– Tudom, hogy nagyon kevés szabadidőd 
van. Ha mégis akad, mire fordítod?
– Hát igen, tényleg nagyon sok mindent csinálok. 
Járok zeneiskolába, ahol zongorát tanulok, 
emellett gyógytestnevelésre és gyógyúszásra, 

mert bokasüllyedésem van. Hétvégeken az 
ÓMI-ban próbálunk, s persze ott vannak a 
fellépések is. Amikor van rá időm, akkor szeretek 
a régi és az új barátaimmal is találkozni, de 
tulajdonképpen az egész hetem be van havazva. 

– Gyakran jártok színházba a családdal. Ilyenkor 
mennyire tudsz egyszerű néző maradni?
– Mindent és mindenkit figyelek. Mit csinál, 
hogyan énekli a dalt, miként mozog, ebből 
mindig tudok tanulni.

– Mi a célod az énekléssel?
– A legfőbb cél, hogy majd az Operettszínházban 
énekelhessek. Ám amíg ezt elérem, tudom, 
hogy rengeteget kell tanulnom, és erre most 
nagyon jó terep az ÓMI Zenés Színház. 
Nemcsak tanulás, hanem öröm is, hogy itt, 
Ózdon színpadra léphetek, énekelhetek, és 
ezzel másoknak is örömet okozhatok.

Jelenésre várva a kulisszák mögött

Keménykalap és krumpliorr Október 23. – ÓMI Zenés Színház



ÜZENETEK A SZÉLVÉDŐN

JEGYZET#

Lehet, hogy nem volt kéznél narancssárga 
festék, ami manapság reneszánszát éli, ha 
valamit le kell önteni, csak egy levélféle várt a 
szélvédőn, nejlonban, gondolom az esős idő 
miatt. Amikor meglátok valamit a kocsi 
ablaktörlője alá tuszkolva, már a gyomorfekély 
kerülget. Évekkel ezelőtt egy polgártárs üzent, 
hogy legközelebb a szélvédőt töri ki, mert az 
erkélye alatt járatom a motort, legyek hálás, 
amiért csak a kerekeket szúrta ki, jóllehet mind 
a négyet. A suksükölésből azonnal tudtuk, ki a 
feladó.

A mostani levél érdekesebb volt, helyesírási hibák 
sem tarkították, mondhatni néhol Mikes 
Kelemen stílusjegyeit is föl lehetett fedezni, az 
a laikusnak is feltűnt, hogy az író elvégezte a 
nyolc osztályt, s lehet, hogy keveset mondtam. 
Briliáns logikával vezette le, hogy nekitolattam a 
kocsijának, térítsem meg a mintegy húszezres 
kárt, két kamera is rögzítette az esetet. Ellenke-
ző esetben megy a rendőrségre. Hetvenkét órás 
ultimátumot adott, tehát akár egy helyi 
gyurcsányista is lehetett, de nem írt se nevet, se 
elérhetőséget, akivel – mintegy peren kívül – 
meg tudnék egyezni.
   
Arról most szót se ejtsünk, hogy emlékeim 
szerint senkibe sem tolattam bele, efelől a 
Nyájas Olvasónak szemernyi kétsége se legyen, 
tagadhatatlan viszont, hogy vannak horpadások 

itt-ott, de azok korábbi, többnyire teszkós 
balesetek hátramaradt hegei. A rendőrségen 
széttárták a karjaikat, hogy ezzel nem tudnak 
mit kezdeni, az utolsó sor, miszerint hogy ugye 
nem szeretném, hogy az én autómat is összetörje 
valaki, még nem fenyegetés. Rendkívül korrektek 
voltak, rossz szavam nem lehet, persze a kocsit 
rabosították, hisz annyi zúzódás van rajta, mint Messin 
vagy Ronaldón egy elklasszikó után.

Jó volt látni a rendőröket, akik kalambói logiká-
val vitatták meg, milyen bejelentés lehetett a 
háttérben, emberségesek voltak, már-már 
együtt érzők. Korábban hajlamos voltam azt 
hinni, hogy mást se csinálnak egész nap, mint 
ülnek egy traffipax mögött, s teljesítik a napi 
normát, amit valaki megszabott számukra, lám, 
milyen gonoszak a polgártársak, tele vannak 
előítélettel.

Hanem már nagyon jó lenne, ha állna az új 
börtön, mindjárt a túloldalra állítanék egy fix 
traffipaxot, s a gyorshajtókat azonnal a rácsok 
mögé lehetne tessékelni.  Csak az mehetne 
haza, aki azonnal fizet. Mert a rossz nyelvek 
szerint ez a lényeg. Az pitiáner ügy, ha valaki 
beletolat egy másik gépjárműbe, utána meg 
szépen elhajt a helyszínről. Aztán a sértett keres 
egy behorpadt fenekű autót, s önbíráskodik. 
 
Persze egy névtelen levél még mindig jobb a 
szélvédőn, mint egy mikulás csomag vagy a  
narancssárga festék, ez mégsem a főváros, 
errefelé nem lázadoznak az emberek. Hacsak 
nem a fészbúk ellen, hisz mi mással magyaráz-
hatjuk a nejlon zacskóban kitett, kézzel írott 
üzenetet…

A Béke telep térségében is befejeződött a svájci 
forrásból finanszírozott ivóvízhálózat fejlesztés. 
A beruházással kapcsolatban az Európa téren 
tartottak lakossági fórumot, amelyen a projekt 
szakmai és műszaki vezetője mellett, a kivitelező 
cég képviselője is megjelent, hogy válaszoljon 
az érdeklődők kérdéseire.  A fórumon elhangzott, 
hogy a városi csőhálózat felújítására alapvetően 
azért volt szükség, mert a jelenlegi vezetékek 
elavultak és korrodálódtak, ezáltal megnövekedett 
a csőtörések veszélye.

– Ezen a környéken kevésbé okozott fennaka-
dást a lakosság számára a rekonstrukció, 
miután egy befűzéses technológiát alkalmaz-
tunk, nem pedig a nyílt árkos módszert. Itt 
kevésbé volt látványos a munkavégzés, viszont 
annál eredményesebb. Elértük a rekonstrukció 
célját, egy üzembiztos hálózatot sikerült 
kiépíteni és ez hosszú távon biztosítja a környé-
ken élőknek a biztonságos ivóvízellátását – 
mondta Csuhán Gábor, a projekt műszaki vezetője.
 

– Azt várjuk, hogy biztonságosabb legyen a 
vízellátás, kevesebb legyen a hálózati veszteség, 
ezáltal rentábilisabb legyen a szolgáltatás. 
A munkaterület helyreállítását követően pedig bízom 
benne, hogy újra szép lesz a Béke telep és térsége – 
hangsúlyozta Tóth Pál, önkormányzati képviselő.

Vannak kitörölhetetlen emlékek. Talán nem is úgy 
történtek, ahogy visszagondol rájuk. Lassan kortyol-
gatta a reggeli kávét, hogy tovább tartson a varázs. 
Egyszer annyi csokrot kapott a tanítványaitól, hogy a 
férjének kellett szólni, jöjjön elé a kocsival. Alig tudták 
lezárni a csomagtartót.
   
Tavaly egyetlen szál virágot sem. A diákok többsége 
azt sem tudta, miért különbözik június első vasárnapja 
a többitől. A szülők még annyira sem. Nekik a hónap 
eleje más miatt ünnep. Nem is tart tovább, mint 
ahogy egy szál rózsa elhervad. Magasabb szinten is 
csak egy nap a sok közül. Oda a presztízs, meg van 
róla győződve, hogy végérvényesen oda. 

Maga is tanította azt a szülőt, aki korábban mindig 
megszervezte az iskolában a kis ünnepséget.
 Régi diákként úgy érezte, tartozik ennyivel. Vers, kis 
ének, aztán minden gyerek átadott egy szál szegfűt. 
Utána kötetlen társalgás, s mikor a diákok elmentek, 
a pezsgő is előkerült. Ma már senki nem marad 
beszélgetni. Mindenki siet a dolgára, vagy csak 
menekül. Mindegy hogy hová, csak el.

Egy értekezleten megkérdezte, mi lesz itt, amikor 
egymást kell minősíteni olyan embereknek, akik 
egyébiránt gyűlölettel tekintenek a másikra, vagy 
csak irigyek, hogy az többre vitte, tehetségesebb 
vagy csak nem hajlandó beállni a sorba. Mert ez már 
pénzre megy majd. S akik kitalálták, nagyon is jól 
tudták ezt. Mikor erre gondol, borzongást érez. 
Évtizedeken át tette a dolgát becsülettel, a tanítványai 
olykor jól szerepeltek a városi versenyeken, s mindig 
azt kérte, hogy bármerre is sodorja őket az élet, jó 
szívvel gondoljanak Ózdra. 

Egyszer egy városi prominens jelenlétében kifejtette, 
hogy szerinte leginkább azokat kéne minősíteni, akik 
a főiskoláról kikerülnek, mert ott van a legtöbb gond. 
Ahol ő végezte a tanárképzőt, még csak véletlenszerűen 
sem említették azt a fogalmat, hogy hátrányos 
helyzetű tanuló. A vendég is egyetértett, meg is 
fogalmazott valamiféle burkolt kritikát, aztán 
hónapokkal később őt is leváltották. 

Te mire emlékszel vissza szívesen? – kérdezte a 
mellette fekvő férfit. Én? Egyszer a főnökkel nagyon 
berúgtunk pedagógus nap után egy füstös kis 
kocsmában. Ahogy beszállt a taxiba, azonnal 
összehányt mindent. A kettőnk titka maradt, eddig 
senkinek nem meséltem róla. Hétfőn behívott az 
irodájába és elnézést kért. Hosszasan ültünk 
egymással szemben úgy, hogy nem szóltunk egy árva 
szót sem. Érdekes, ekkor éreztem először úgy, hogy 
elfogadott, mint embert.

Fogta a két kávés csészét, s a konyha felé indult 
nehézkes léptekkel. A férfi, aki eközben az ágyban a 
plafont bámulta, a kollégája. Elvileg továbbképzésen 
voltak. Elmosolyodott egy pillanatra, mikor arra 
gondolt, hogy a feleség majd őt is megkérdezi hétfőn, 
hogy milyen volt a kurzus. Egymás mellett ülnek a 
tanári szobában…

VIII. / 2KRÉTAGŐZ#

Farkas Nándor Farkas Nándor

PEDAGÓGUS NAPPEDAGÓGUS NAPPEDAGÓGUS NAP

A projektről bővebb információ a
www.ozd.hu honlapon található.

A projekt a Svájci-Magyar
Együttműködési Program

társfinanszírozásával valósult meg.

www.svajcihozzajarulas.hu
www.palyazat.gov.hu/svajci_hozzajarulas

TOVÁBBI INFORMÁCIÓ
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Bojtos Zoltán helyett Vitkó Egon 
irányítja elnökként a következő négy 
esztendőben az Ózd Városi Sportegye-
sületet. A hét szakosztályt – asztalitenisz, 
futsal, judo, kosárlabda, lovas, szaba-
didősport, természetjárás – magába 
foglaló klub új vezetője szakmailag az 
utánpótlás nevelést tartja jövőbeni 
legfőbb feladatának, gazdaságilag pedig 
a nyugodt és kiegyensúlyozott műkö-
dés fenntartása az első számú célja. 

– Felkértek erre a feladatra, vagy 
kerested a lehetőségét, hogy az 
ÓVSE elnöke lehess?
– Korábbi elnökünk, Bojtos Zoltán az 
elmúlt év végén jelezte, hogy munkahelyi 
elfoglaltsága miatt a ciklusideje
lejárta előtt szeretné megszüntetni 
mandátumát. Attól tartott, hogy az új 
beosztása (szerk.: a Digitális Erőmű 
intézményvezetője) miatt az ÓVSE 
egyes pályázatait összeférhetetlen-
ségre hivatkozva elutasítanák.

Ezt az érvelését az elnökség tagjai 
elfogadták, és engem kértek fel elnök-
nek. Mivel sokéves tapasztalatom van 
ilyen téren, így ezt elfogadtam, de azon-
nal hozzátettem, hogy nem lesz könnyű 
feladat. Zoli ugyanis gazdaságilag és 
szakmailag is olyan alapokat rakott le, 
amelyből valamennyi szakosztályunk jól 
tudott profitálni. Elég talán, ha csak az 
50 millió forintos TÁMOP pályázatot, 
a Sport-Suliprogramot említem.

– Egy jól működő egyesületet csak 
szinten kell tartani, vagy – szemé-
lyiségedből fakadóan – törekszel 
valami újdonságot vinni a további 
működésbe?
– Ha megállsz, lemaradsz. Mindig 
kell, hogy azon gondolkodj, mivel 
tudnál többet adni annak a közösségnek, 
amelynek az élére álltál. De nem 
kakaskodni és páváskodni kell, 
hanem szolgálatot teljesíteni! 
Gazdaságilag a pénzügyi stabilitás 
szinten tartása a legfontosabb feladat. 
Az önkormányzattól kapott támogatás 
önmagában nem elég a szakosztályok 
sikeres szerepléséhez. Különösen 
igaz ez a csapatsportokra, ahol nagy 

távolságokat kell utazni egy mérkőzés 
miatt, esetenként szállásdíjjal és 
étkeztetéssel is számolnunk kell. 
Szakmailag az utánpótlás nevelés a 
legfontosabb célunk. Szeretnénk a 
játékosainkat minél magasabb szinten 
versenyeztetni. Ehhez megvannak a 
lelkiismeretes edzőink és szakosz-
tályvezetőink, akik anyagi ellenszol-
gáltatás nélkül, elhivatottságból 
végzik munkájukat. 

– Meddig tart a megbízatásod? 
„Próbaidő” ez, vagy hosszú távra 
tervezhetsz?
– Egy év alatt nem lehet csodákat 
művelni. Az utánpótlás nevelés 
egyébként is időigényes folyamat és 
a pénzügyi helyzetünk javítása sem 
megy egyik napról a másikra. 
Az adott szezonok végén szeretnénk 
elismerésben részesíteni a legjobban 
teljesítő sportolóinkat. Amit viszont 
nem szeretnénk, hogy szakosztály-
vezetőink a személyes kapcsolataikat 
felhasználva etikátlan előnyöket 
szerezzenek saját csapataiknak.

Nem lesznek felcímkézett pénzek, az 
önkormányzati támogatás egy részét 
tartalékba helyezzük a váratlan 
kiadások fedezetére. 

Munkácsi Norbert

ÚJ ELNÖK AZ ÓVSE ÉLÉNÚJ ELNÖK AZ ÓVSE ÉLÉN
# SPORT
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Kovács Krisztina

VAKÁCIÓÓÓ...VAKÁCIÓÓÓ...
Alig pár hét van hátra és elkezdődik a várva várt nyári szünidő. 
Örömforrás ez a gyerekeknek és a pedagógusoknak, a szülők pedig már 
most elkezdhetik törni a fejüket, hogyan biztosítsanak csemetéik 
számára kellő felügyeletet és megfelelő programokat a vakáció idejére. 
Ózdon is számos táborozási lehetőség közül választhatnak azok, akik e 
családbarát megoldás mellett döntenek. Vegyük hát sorra a kínálatot...

# PALETTA
Városi Könyvtár

Árpád Vezért Úti Fiókkönyvtár

Városház tér

Trianoni Emlékpark

Marosi István Városi Sportcsarnok

Egy Gyilkos naplója 
Greta May könyvbemutatója

Parázsló alkonyat 
Dr. Molnár Tamás könyvbemutatója 

Romavilág 12. 
cigány népismereti vetélkedő

Zöld csönd  
Fazekas József könyvbemutatója 

Hűvösvölgyi suli 
Maros Edit írónő közönségtalálkozója 

Szép Szó Irodalmi Kör
éves irodalmi lapjának bemutatása

Medve Emese
amatőr képzőművészeti kiállítása

Kitekintő
Ablak a térségre – bemutatkozik Kelemér

Embermesék, tündérmesék 
Kálnay Adél könyvbemutatója

Könyvheti dedikálás 

Trianoni megemlékezés

XI. Országos Nyugdíjas
Sportnapok

JÚN.
01.

16.30    

JÚN.
02.

16.30    

JÚN.
03.

10.00    

JÚN.
07.

16.30    

JÚN.
07.

17.00    

JÚN.
09.

10.00    

JÚN.
12.

16.30    

JÚN.
15.

16.30    

JÚN.
10.

10.00    

JÚN.
09.

10.00-    
16.00    

JÚN.
04.

JÚN.
08.

JÚN.
09.

JÚN.
10.

Itt van legelőször is az iskolai Erzsébet-
tábor, amelynek óriási előnye, hogy a 
részvételi díj összege hihetetlenül 
pénztárcakímélő. A napközis jellegű 
tábori programok között néhány 
kisebb-nagyobb kirándulás, strandolás, 
sportolási lehetőségek, kreatív 
foglalkozások is szerepelnek.
 
Az intenzív testmozgás kap hangsúlyos 
szerepet az Ózdi Sport és Élmény-
központ által idén is meghirdetett 
július 3. és augusztus 11. között zajló 
nyári sporttáborban. Több turnusra is 
lehet jelentkezni, melynek keretében 
hétfőtől péntekig számtalan sportágat 
próbálhatnak ki a gyerekek a tenisztől 
kezdve, a rúdfitness-en át, egészen 
az atlétikáig. Mindeközben hasznos 
ismeretek elsajátítására is lesz 
lehetőségük a mentő, tűzoltó, 
rendőrségi és elsősegély bemutatóknak 
köszönhetően, és szóba kerül majd a 
biztonságos közlekedés is.
 
Az angol nyelvi ismeretek és készségek 
fejlesztését helyezik előtérbe az 
egyik ózdi nyelviskola által szervezett 
táborban. Június utolsó hetében a 
3-6 év közötti kicsiket várják reggel 
nyolctól délig játékos foglalkozásokkal, 
július első két hetében pedig kiköltözik 
az iskola a hódoscsépányi Hossó 
tanyára, ahol a 6-13 év közötti korosztály 
számára szerveznek programokat. 

A Hossó Szabadidő és Lovasudvar 
kitűnő választás mindazoknak, akik 
szeretik az állatokat és a természetet. 
A napközis tanyatáborban nagyanyáink 
étkeit, nagyapáink mesterségeit 
ismerhetik meg a gyerekek, barká-
csolhatnak, kézműveskedhetnek és 
nagyokat barangolhatnak erdőn-mezőn. 
Elméleti és gyakorlati lovasismere-
tekkel, játékos vetélkedőkkel, 
íjászkodással, és persze sok-sok 

lovaglással várja leendő lakóit a 
Táncos-völgyi Lovastanya. Programjai 
között élő történelemóra, állatgon-
dozás és kézműves foglalkozások is 
szerepelnek.

Történelmi és népi hagyományaink 
ápolásáról szól a Hunnia Gyermekei 
tábor. Idén is a Városi Strandfürdő 
kempingje ad helyet azoknak a 
fiataloknak, akik szakavatott 
oktatóktól leshetik el a bőrözés, 
nemezelés, kosárfonás, batikolás, 
fafaragás és kerámia készítés alapjait. 
A néptánc szerelmesei különböző 
tájegységek táncait ismerhetik meg, 
és őseink életmódjáról is sokat 
tanulhatnak majd a leendő résztvevők.

Az egészséges életmód népszerűsítésre 
épül az Almási Balogh Pál Kórház 
Gyermekosztályának nyári tábora. 
Ide olyan 7-14 év közötti gyerekeket 
várnak, akik túlsúllyal küzdenek, 
hajlamosak az elhízásra, de  szeret-
nének tenni ez ellen. 

Hosszú évek óta nagy sikerrel működik 
a Városi Könyvtár olvasótábora. 
Mint ahogy a neve is mutatja, elsődleges 
célja az olvasás népszerűsítése, a 
könyvek, versek,  mesék világának 
megkedveltetése a gyerekekkel. 
Mindezt játékos formában, sok közös 
mókával, kreatív műhelymunkával, 
vetélkedőkkel és egyéb színes 
programokkal fűszerezve.

A felvázolt kínálat széles, a nyár 
hosszú (de nem eléggé), a gyerekek 
mozgásigénye, tudásszomja, kíván-
csisága pedig határtalan. A táborok 
jellege, tematikája közt biztos akad 
kedvükre való, s ha másért nem, az 
élményekért is megéri kipróbálni és 
megélni azt az érzést, hogy táborozni 
milyen jó...


